
 

 

  ACTA 

 

Expedient núm.: Òrgan col·legiat: 

PLN/2022/10 El ple 

  

DADES DE CELEBRACIÓ DE LA SESSIÓ 

Tipus de 
convocatòria 

Extraordinària 

Data 15 / de desembre / 2022 

Durada Des de les 20:59  fins a les 21:19 hores 

Lloc Sala d'actes 

Presidida per Francesc Arasa Pascual 

Secretari Maria Luisa Muley Sales 

  

ASSISTÈNCIA A LA SESSIÓ 

DNI Nom i Cognoms Assisteix 

40924605S ANTONIO GALVE SEGARRA SÍ 

40915216X FRANCISCO RAMÍREZ RODRÍGUEZ SÍ 

40914623S FRANCESC ARASA PASCUAL SÍ 

47936860F GEMMA CABALLÉ FABRA SÍ 

40917236Y GENOVEVA CABRERA GONZALEZ SÍ 

40915372M JOSE LUIS PITARQUE BALAGUÉ SÍ 

52608076S LLUÍS CABRERA ROCH SÍ 

47628060M MERITXELL CINTA FAIGES ALBIOL SÍ 

47823028W PAULA RAMÍREZ SERRA SÍ 

52602153A RAFAEL ROQUE TOMÀS ROYO SÍ 

40927255C SEBASTIAN FRANCISCO CASTAÑEDA RAMOS SÍ 

  

Una vegada verificada per la secretària interventora la constitució vàlida del ple, l'alcalde 
obre la sessió, procedint a la deliberació sobre els assumptes inclosos en l’ordre del dia. 
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Debat sobre adjudicació de contractes menors de neteja de les instal·lacions 
municipals en favor d'Urbaser SA i proposta de sol·licitud de 3 pressupostos en 
aquests contractes menors 

  
L’alcalde obre la sessió donant lectura al punt de l’ordre del dia i concedeix la paraula 
al regidor Sr. Castañeda Ramos, del grup municipal de Ciutadans. 
 
Aquest comença la seva intervenció explicant com s’ha arribat a la celebració 
d’aquest ple: 
 
En l’últim que es va celebrar va formular unes preguntes sobre si hagués estat 
possible contractar a empreses de neteja del nostre municipi. L’alcalde va contestar 
que per contracte no es podia. Llavors va demanar a la secretària interventora que 
lliurés un certificat confirmant les paraules de l’alcalde i preguntant per la borsa 
d’hores. La contesta va ser que sol·licités un ple i es faria un expedient. El punt de 
l’ordre del dia és el que ha llegit l’alcaldia i el que es passarà a votació serà si es 
demanaran tres pressupostos per aquestes faenes. 
 
En el ple del mes d’octubre ell va defensar que es donessin a les empreses del poble 
els contractes menors que, d’una manera invariable i a dit, es donen a URBASER. La 
contesta de l’alcalde va ser que es donaven a URBASER perquè estava obligat a fer-
ho. 
 
Com això no li consta que ho determini cap llei, plec de clàusules o contracte és pel 
que va demanar a la secretària interventora l'emissió d’un informe on contès aquesta 
obligació. Es va sorprendre de la contesta: la necessitat d’un ple extraordinari. La 
conseqüència és que s’està celebrant el ple. I si algú pregunta pels 960 € del cost de 
celebrar-lo, ja saben qui és la responsable. 
 
Manifesta que és obvi que en el contracte amb URBASER no s’estableix que les 
neteges extraordinàries se li hagin d’adjudicar automàticament (com a incís, explica 
que la neteja del cap de futbol no està al contracte i es va contractar com a despesa 
addicional i que l’informe de secretaria parla de que no s’està obligat, però tampoc 
està prohibit). Si fos així, els «dedazos» s’haguessin tramitat com una execució de 
dita clàusula i no com a contractes menors. 
 
I considera que les coses es poden fer millor: la clàusula 30 de les Bases d’execució 
del pressupost estableix per a despeses entre 3.000 i 10.000 € s’ha de demanar un 
pressupost. Però no és il·legal demanar dos o tres. Es podria justificar demanar un 
de sol en casos d’urgència o quan una faena es queda a mitges, però no quan es 
concatenen contractes durant dos anys. Per altra part, declara que en el plenari 
d’octubre, l’alcalde o va mentir o es va equivocar quan va dir que estava obligat a la 
contractació. 
 
Considera que demanar diversos pressupostos és sa; que permet la participació de 
les empreses del poble, que fomenta la concurrència i que estalvia diners a 
l’ajuntament. En expedient de la  contractació s’afirma que s’han demanat diversos 
pressupostos, la qual cosa és falsa i que no la defensa ni l’alcalde, que diu que 
contracta per obligació. Només s’ha demanat 1 i sempre a la mateixa empresa, i en 
cap lloc es diu que s’està complint el que disposa l’article 112 de la Llei de Contractes 
del Sector Públic que estableix que no es pot signar un contracte menor amb la 
mateixa empresa i pel mateix concepte per un valor superior a 15.000 €. Quan es 
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parla de contractes de serveis s’arriba a aquest import en un contracte o en varis; 
Que s’aporti certificat de l’empresa o un informe del tècnic, el qual ja hauria de 
constar a l’expedient. 
 
Es contracta la neteja extraordinària de l’escola per desinfecció pel COVID perquè, 
desprès de les 4 hores de neteja diària ordinària per contracte, es necessiten 2 més 
per aplicar material desinfectant, per un valor de 3,5 € diaris. Dit d’altra manera, es 
paguen 3.700 € de personal quan el valor del producte és de 335 €. 
 
El mateix es pot dir dels contractes referents a la desinfecció del camp de futbol que 
en total superen els 12.000 €. No acusa de res a l’alcalde. Però manifesta que la 
gestió és poc acurada i fa perdre oportunitats a les empreses del poble. 
 
Per acabar, considera que s’hauria de mirar quin personal ha fet les neteges, perquè 
si és el personal adscrit a la neteja ordinària s’hauria de comptabilitzar com a hores 
extres i no com a hora normal de contracte, que s’ha pagat «sardina a preu de 
gamba». Demana una resposta (sense necessitat d’un ple; basta un informe, que és 
el que es demanava) que segur que estarà a l’altura de les expectatives i que cal 
donar oportunitats a les empreses del poble: abaratiria costos i allunyaria qualsevol 
dubte sobre el procediment d’adjudicació de contractes. 
 
I per tot això espera que l’alcalde aprovi la proposta de demanar tres pressupostos 
en l’àmbit de la contractació de la neteja municipal. Explica que el seu interès es la 
defensa de les empreses del poble, mentre que l’alcalde el que defensa és a 
URBASER. I que si la proposta s’ha centrat en la neteja d’edificis és per començar a 
canviar els aspectes més obvis. Ara que es passarà a votació, espera que l’alcalde 
accepti les bones idees i rectifiqui. 
 
Tot seguit, i a petició d’aquesta, el regidor Sr. Castañeda Ramos lliura a la secretària 
interventora les anotacions que ha fet servir com a guió de la seva intervenció. 
 
L’alcalde dona la paraula al regidor Sr. Galve Segarra, del grup  municipal d’ERC. 
 
Aquest inicia la intervenció explicant que el seu grup municipal ha donat suport a la 
iniciativa del grup municipal de Ciutadans perquè debatre, sobre qualsevol  
assumpte, sempre és bo, però que la seva queixa és respecte de l’informe de 
secretaria perquè aquest no respon a les preguntes formulades respectes de les 
quals es demana informe. Que ells han complert els requisits legals tan per celebrar 
el plenari com per a demanar l’informe de la secretària interventora i els punts sobre 
els que es demanava l’informe eren molt clars: donar contesta a unes preguntes que 
es podien contestar amb un si o un no. Però que l’informe emès no s’adiu al 
preguntat. Que no es contesta a l’apartat a) i l’apartat b) es contesta de manera 
«embarrullada». Que ells demanen a la secretaria assessorament perquè no són 
tècnics i que el que reben és un informe que han d’interpretar i que no dona resposta 
a cap de les qüestions plantejades. Es pregunta si quan és l’equip de govern el que 
demana assessorament també se li contesta dient-li que es miri el article tal o tal 
altre. 
 
Continua dient que és funció de la secretària interventora assessorar a tota la 
corporació, no únicament a una part. I que si aquesta hagués evacuat un informe 
clarificador, potser es podria haver demanar que s’aixequés el ple per tenir-lo tot 
clarificat. Però el que ha fet és crear dubtes i sembla que amagui algo, a més de 
demostrar falta de professionalitat i de respecte als membres de la corporació. 
 
Pren la paraula l’alcalde i, desprès de dir que no consentirà que es fiqui en dubte la 

C
od

i V
al

id
ac

ió
: 4

2Z
AL

M
W

C
JW

G
KS

H
PJ

PD
9Y

G
7D

Q
H

 
Ve

rif
ic

ac
ió

: h
ttp

s:
//a

m
po

lla
.e

ad
m

in
is

tra
ci

o.
ca

t/ 
D

oc
um

en
t s

ig
na

t e
le

ct
rò

ni
ca

m
en

t d
es

 d
e 

la
 p

la
ta

fo
rm

a 
es

Pu
bl

ic
o 

G
es

tio
na

 | 
Pà

gi
na

 3
 d

e 
4 



 

 

professionalitat de la titular de la secretaria intervenció i la de la resta dels empleats 
públics, li demana que finalitzi la seva exposició. 
 
El regidor Sr. Galve Segarra replica i diu que ell el que està fent és donar una opinió, 
però l’alcalde  ratifica que el que s’està fent és criticar la professionalitat de la 
secretària interventora i dona per finalitzat el ple entre les queixes dels membres dels 
grups municipals a iniciativa dels quals es va convocar el ple. 
 
 
DILIGÈNCIA DE SECRETARIA. 
 
Respecte a la redacció de les intervencions, es redacció succinta, fent-se remissió a 
l’enregistrament de la sessió, d’acord amb l’establert en el Reglament Orgànic Parcial de 
l’Ajuntament de l’Ampolla. 

 
 
 

  

DOCUMENT SIGNAT ELECTRÒNICAMENT 
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